

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 305b08

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe: Reports on combating racism and racial discrimination in Liechtenstein, Malta, Moldova, San Marino and Serbia

Strasbourg, 29.04.2008 – The Council of Europe's independent human rights monitoring body specialised in combating racism, the European Commission against Racism and Intolerance (ECRI), today released five new reports examining racism, xenophobia, antisemitism and intolerance in [Liechtenstein](#), [Malta](#), [Moldova](#), [San Marino](#) and [Serbia](#).

These new reports form part of a third monitoring cycle of Council of Europe member states' laws, policies and practices aimed at combating racism. ECRI's country-specific reports are available at <http://www.coe.int/ecri>. They cover all member states on an equal footing, from the perspective of protecting human rights. They examine whether ECRI's main recommendations from previous reports have been followed and, if so, to what degree of success and effectiveness. The national authorities of [Malta](#), [San Marino](#) and [Serbia](#) have availed themselves of the option (open to all member states) to present their observations which are reproduced in a separate appendix to ECRI's final report.

Conseil de l'Europe : Rapports sur la lutte contre le racisme au Liechtenstein, à Malte, en Moldova, à Saint-Marin et en Serbie

Strasbourg, 29.04.2008 – La Commission européenne contre le racisme et l'intolérance (ECRI), organe du Conseil de l'Europe spécialisé dans la lutte contre le racisme, publie aujourd'hui cinq nouveaux rapports sur le racisme, la xénophobie, l'antisémitisme et l'intolérance concernant [le Liechtenstein](#), [Malte](#), [Moldova](#), [Saint-Marin](#) et [la Serbie](#):

Ces nouveaux rapports font partie d'un troisième cycle de suivi des lois, politiques et pratiques des Etats membres dans la lutte contre le racisme. Les rapports pays-par-pays de l'ECRI sont disponibles sur le site internet <http://www.coe.int/ecri>. Ils couvrent, sous l'angle de la protection des droits de l'homme et sur un pied d'égalité, tous les pays membres. Les rapports du troisième cycle sont centrés sur la question de la «mise en œuvre» : ils examinent si les principales recommandations de l'ECRI contenues dans ses rapports précédents ont été suivies et appliquées, et si oui, jusqu'à quel degré d'efficacité. Les autorités nationales de [Malte](#), de [Saint-Marin](#) et de la [Serbie](#) ont opté pour la possibilité (ouverte à tous les Etats membres) de présenter leurs observations qui sont reproduites dans une annexe séparée du rapport définitif de l'ECRI.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.